
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2023. szeptember 26-én tartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. I. emelet

Ijazoltan távol:

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel 7 főből 7 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.

Táry: Napirendi pontok elfogadása és ajegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a
meghívóban szereplő napirendi pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített
jegyzőkönyvet Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag Írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma.’ 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

101/2023. (IX. 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2023.
szeptember 26. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta cl:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Tájékoztató a Békés Városában működő általános iskolák 2022/2023 . tanévben végzett
munkájáról és a 2023/2024. tanév elindításáról
Előkészítette: Aléné Kucsera Andrea intézményvezető

Durkóné Illés Bernadett intézményvezető
Palatinus Pál igazgató
Teleki- Szávay Krisztina tankerületi igazgató
Vidáné Endrődy Ildikó igazgató
dr. Tanai Judit jogász

2. Igazgatási szünet elrendelése
Előkészítette: Tárnok Lászlóné jegyző, dr. Tanai Judit jogász



3 . Iskolai körzethatárok véleményezése
Előkészítette: dr. Tanai Judit jogász

4. Bejelentések

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Deákné Domonkos JuIiamia bizottsági tagot választja
meg

1.napirend tárya: Tájékoztató a Békés Városában működő általános iskolák 2022/2023.
tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024. tanév elindításáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést, üdvözölte a megjelenteket. Elég

vastag anyagot kaptak és megköszönte, hogy ilyen komolyan veszik a bizottságot és készülnek.

Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető: Hálás azért, hogy nyomon követik a munkájukat.

Megkérte a bizottsági tagokat, hogy fogadják el azt, hogy egyben készíti el a beszámolójukat,

hiszen ők egy intézmény és így adnak teljes képet az intézményről. Az anyag elején van egy

összesített intézményvezetői beszámoló és utána egységenként megtalálj ák mindig az adott

egységnek megfelelő szakmai munkának a beszámolóját. Ettől a tanévtől önálló intézmény, a

magyarbánhegyesi tagintézmény amely eddig az ők tagintézményük volt szeptember elsejétől

átkerült a békéscsabai tankerülethez.

Mucsi András bizottsági elnök: Nagyon jónak tartja azt, hogy működtetik az óvodát. Hiszen

ekkor szoktak általában rájömii a szülők arra, hogy valami gond van a gyerekükkel. Az a gond

hogy sok szülő későn jön erre, amikor már óvodás lesz a gyermek és van figyelemprobléma.

Ezért nagyon hálás és örül, hogy új csoportot tudott indítani és szépen fel lett újítva az épület.

Élnének azzal a lehetőséggel, hogyjövőre meglátogatná a bizottság őket ismételten. Látszik az

anyagból, hogy beiskolázási körzet, mert nem csak Békés megye, hanem Hajdú- Bihar,

Csongrádból is szoktakjönni gyerekek. Van egyjó minőségű, szépen felújított kollégiumuk és

ez biztonságot ad. Sokak számára az utaztatás az egy komoly probléma és ez jó,hogy el tudják

szállásozni a gyerekeket. Egy nagyszerű pedagógus csapatuk van, és nagyon komolyan

továbbképzik a kollégákat.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Minden bizottsági tagnak és képviselőnek fel is

adta a leckét ez a több mint háromszáz oldalas anyag. Aléné Kucsera Andrea intézményvezető

asszony beszámolója igen csak gondos és részletes és mindenféle adattal rendelkezésükre áll,

ami érdekes lehet, illetve figyelemre méltó lehet. Ugyanez elmondható a többi intézmény

beszámolójáról is. Megköszönte azt a lehetőséget, hogy nyitottak az iskolák, intézmények

hiszen a Humán és Szociális Bizottsággal egy alkalommal illetve polgármester úrral voltak az

elmúlt néhány hétben szinte minden intézményben jártak. Így az általános iskolákat, óvodákat

és a bölcsődéket is sorra veszik. Az írásos anyag mellett az a beszélgetés, az intézmény bejárása

amit személyesen megtapasztalhattak illetve a kérdéseikre adott válaszok teszik nagyon teljessé

ezeket a beszámolókat. A fenntartóknak megköszönte az intézményvezetők mellett a munkáját

és pozitív hozzá állását. A Pünkösdi, Református Egyháznak, illetve a Gyulai Tankerületi

Központnak is, hiszen a tankerület központnak az igazgató asszonya is egy nagyon részletes
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anyagot bocsátott rendelkezésükre. Ezekből az anyagokból az elmúlt esztendő sikerei úgy
kiolvashatók, mint ahogyan az Új tanévkezdésre vonatkozó kihívások és gondolatok. A
továbbiakban is nagyon szeretnék, ha jó együttműködésben dolgoznának a város oktatási-
nevelési intézményei. Hiszi azt, hogy a következő évben is ugyanilyen szép sikerekről és
eredményekről számolhatnak majd be.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Szépek az eredményeik, viszont ahogy olvasta a
gondjaik is hasonlóak. Az, hogy csökkeiinek a tanulmányi átlagok ezt egy pár gyerek tudja
előidézni. Együtt harcolnak a lakásotthonos és egyéb problémás gyerekeknek a gondjaival,
elszaporodtak a szökések. Rendőrség visszahozza, Újra elszöknek és emiatt eszköztelenek, hogy
ezeket a gyerekeket hol érik utol. A másik probléma ami a várost érinti, az egy két gyereknek
bűnözői életmódja. Kötelező beiskolázási körzetek, és Andreáéknak is föl kell venni az olyan
gyerekeket, akiknek gyenge a képessége. Ezt majd a rendőrségi beszámolóban is valószínű,
hogy látni fogják. A másik ami problémát okoz nekik, amit nagyon szeretnének ha sikerülne,
hogy az épp értelmű SNI gyermekeknek sikerült elindítaniuk az osztályt. Ez nagy kihívás volt,
az 6k iskolájuknak és mindegyik iskolának ez egy nagy segítség lenne. Az eredeti cél az az volt,
hogy az első osztályt ott kezdik, és amelyik olyan képességű, hogy be tud illeszkedni a többségi
általános iskolába, azokjönnének vissza.

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető: A tizenegy főből ketten maradnak olyanok, akik ki
tudnak menni a negyedik osztály után normál iskolába.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Sajnos a többi évfolyamon nem sikerült elindítani és ez
egy nagyon nagy szomorúság.

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető: Most az a legnagyobb problémájuk, hogy nagyon
nagy a gyógypedagógus hiányuk. Ennyire kevesen sosem kezdtek, mint ebben az évben, 39
fővel fejezték be a tanévet és 33 fő van most jelenleg. Nyugdíjba mentek kollegák, költözések
miatt mentek el és három kolléga sajnos eltávozott. Most többen vannak gyerekekkel, mint
évvégén. Nem tud rá Ígéretet tenni, ha kezdenek is, akkor csak elsőtől ugyanígy egy felmenő.
Azonban ehhez fel kell mémiük, hogy most a városban hogyan látják a vezetők, hogy mennyi
olyan kisgyermek lenne, akinek már gyógypedagógiai intézményben kellene kezdeni normál,
vagy mehetnének hozzájuk. Ha többen vannak, mint öten, ehhez nyilván kell egy tervezés, hogy
hogy állnak városi szinten.
A másik, ami nehezebb, hogy a szakértői bizottság azért az intellektusú viselkedészavaros
gyerekeknek nem szívesen jelöli ki a gyógypedagógiai intézményt, hiszen hozzájuk értelmileg
sérült gyerekeknek kellene jönniük. Tehát egy fordított integrációt csinálnak, amihez nem
mindig tudja a szakértői bizottság adni a nevét. Tehát Így lehetne normál tanrendes osztályt
elindítani megint, a normál tanrendű gyermekekkel viszont az a helyzet, hogy nagyon
megszórják a gyermekeket. Tehát azok a gyerekek kerülnek általuk kiközösítésre, akiknek ott
van a helye náluk. Több sebből végződik ez a történet, harmadik pedagógust fogyasztják el
három év alatt ezek a gyerekek. Olyan borzalmas, súlyos viselkedészavaraik vannak, hogy
teljesen megérti, hogy huszon fős létszámban nem lehet kezelni ezeket a gyerekeket. Most talán
harmadik évfolyamra megnyugszanak, nagyon kell nekik célirányosan az a pedagógus, aki őket
tudja koordinálni. Ha kicsit megérzik a pedagóguson azt, hogy hol tudnak úgymond belédöfni,
és ha a pedagógus nincs eléggé felvértezve ez ellen, akkor ők azt meg is teszik és kegyetlenül
kikészítik ezeket a tanárokat. Most talán egy nagyon erős, határozott kolléganő van, aki nagyon
elkapta a grabancukat.
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Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Ugy kezdődne az együttműködés, hogy integráció vagy
szegregáció, kellene valahogy kormányzati szinten segíteni ezt. Kezdődik az, hogy most akkor
hova integráljuk be a gyermeket. A többségi általános iskolába speciális osztályba kellene, mert
jó, hogyha bizonyos órákon együtt vannak, és akkor már a fejlődésükhöz javulás várható.
Németországban az oktatási hivatalban ezt nem is nagyon kérdezik meg, fél év után
automatikusan teszik speciális iskolába a gyereket.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Tegnap rettentő nagy örömmel hallották
Polgármester úrral, hogy a Szegedi Kis István Református iskolában is van most már egy teljes
státuszú pszichológus. Az lenne a jó, ha minden intézmény tudna alkalmazni, illetve ha a
fenntartó esetleg ebben az irányban tovább tudná tanítatni valamelyik kollégát. Bár tudják, hogy
ugyanolyan probléma a logopédus hiánya, mint amilyen a pszichológus hiány, de erre is a
jövőben még nagyobb gondot kell fordítani.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: A csütörtöki testületi ülésre a gyomai kirendeltségről
Kepenyes András irodavezető jön.

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető : Helyette intézményvezető helyettes asszony fog
érkezni, mert neki Sajnos Szegedre kell mermie.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Nem Sajnos, hiszen intézményvezető asszony
kapott egy felkérést, így a Szegedi Tudományegyetemen is fog tanítani. Nagyon büszkék
lehetünk rá és sok sikert kívánt.

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető: Megköszönte ajókívánságot.

Mucsi András bizottsági elnök: Megköszönte azt a lehetőséget, hogy az autizmusról tartottak
előadást az osztályának. Kérte azt a lehetőséget, akár pálya orientációs célzattal is, hogy normál
intellektusú gyerekek között a gimnáziumban például, hogy mit csinál a gyógypedagógus. Azt
gondolja, hogy hasznos megismertetni a fiatalokat ezzel a dologgal. Van három olyan osztálya,
akik ezt érettebben tudnák kezelni.

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető: Talán az lenne a legjobb, ha ezzel a csapattal
kimennének az intézményükbe és így még jobb lenne. Ha pont egy órába be tudnak csöppeni,
akkor láthatják, hogy hogyan és miként tanulnak másként ezek a fiatalok, ugyanakkor semmivel
nem másabbak mint ők. Ha mennek hozzájuk látogatni, akkor nem a legsúlyosabb osztállyal
szokták kezdeni.

Mucsi András bizottsági elnök: Megköszönte a Dr. Hepp Ferenc előző igazgató, tanácsnok
asszony és Vidáné Endrődy Ildikónak munkáját. A Reményhír munkáját is megköszönte, hálás
mindenki munkájáért.

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető: Az Oktatási Hivatal felkérte őket egy Országos
versenynek a megrendezésére. 2024. május 30-3 1 -én, Dánfokon lesz egy komplex tanulmányi
verseny, 1 50 gyermeket várnak erre a két napos Országos versenyre.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő
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- Megállapította, hogy a bizottság ‘7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Kéyviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

102/2023. (IX. 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati j avaslat elfogadását j avasolj a a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Tájékoztató a Békés
Városban működő általános iskolák 2022/2023. tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024.
tanév elindításáról” című előterjesztést, és a tájékoztatókat az előterjesztés melléklete szerinti
tartalommal elfogadja.

Határidő : intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

2.napirend tárya: Igazgatási szünet elrendelése

Írásos előterjesztés csatölva ajegyzó’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ)ponija alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt,
elfogadásra j avasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Kéyviselő.testülete
Humán és Szociális Bizottsága

103/2023. (IX. 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

1 . Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete igazgatási szünetet rendel el a Békési
Polgármesteri Hivatalban 2023. december 27. napjától 2024. január 1 . napjáig, az igazgatási
szünetről szóló 2023. évi XXVI. törvényben kapott felhatalmazás alapján és az abban foglalt
rendelkezések szerint.

2. Békés Város Önkormányzata felkéri ajegyzőt, hogy az igazgatási szünet elrendeléséről
a lakosságot és a társszerveket tájékoztassa.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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3.napirend tárgya: Iskolai körzethatárok véleményezése

Írásos elóerjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja ulapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Tudjuk, hogy ez egy technikai
jellegű előterjesztés. Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás,
kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

104/2023. (IX. 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 20/20 12. (VIII. 3 1 .) EMMI rendelet 24.
-ába foglalt véleményezésijogkörében eljárva egyetért a Dr. Hepp Ferenc Általános Iskolának
a Gyulai Tankerületi Központ által megállapított felvételi körzethatárával (Békés város teljes
közigazgatási területe) a határozat melléklete szerint.

Határidő : intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Bejelentések

Mucsi András bizottsági elnök: Októberben mennek a polgárőrséget meglátogatni, előtte
egyeztetnek majd időpontot. Novemberben meglátogatnák a négy óvodát, ez az éves terv.
További napirendi pont, bejelentés nem volt, így a nyilvános ülést befejezettnek nyilvánította.

K.m.f.

Mucsi András Deákné Domonkos Jillianna
bizottsági elnök jkv. hitelesítő L
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